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Voorwoord
Ten Dries leeft en bruist!

Het jaarverslag geeft telkens een mooie terugblik op het voorbije jaar en we staan opnieuw
versteld van wat er allemaal dit jaar gepasseerd is.

De foto’s van de dagdagelijkse werking geven op zich al een mooi beeld van Ten Dries. De warme
plek in Landegem blijkt eens te meer geen holle slogan.

Het op stapel staande bouwproject krijgt meer en meer vorm. De werken kunnen hopelijk
binnenkort starten. De plannen zijn klaar en verderop in dit jaarverslag kunnen jullie dit grote
project leren kennen.

Dokter Fabienne geeft een inkijkje in haar dagelijkse werk. 

Voor de scholen was 2023 een ingrijpend jaar, door het nieuwe leersteundecreet en de overgang
van onze ondersteuners naar de nieuwe leersteuncentra.

Sport in Ten Dries neemt een prominente plaats in. Motorisch bewegen – elk op zijn niveau – is
voor onze kinderen en adolescenten natuurlijk superbelangrijk. Het plezier dat ermee gepaard
gaat, is meer dan meegenomen.

Op het vlak van ICT hebben we een grote stap voorwaarts genomen in de uitwerking van onze
sharepoint-omgeving. Alle medewerkers kunnen nu ook van thuis uit aan heel wat documenten.
Agenda’s invullen, busjes reserveren, vervangingslijsten consulteren. Maar ook visieteksten
nalezen, documenten van werkgroepen consulteren en veel meer… Wat vroeger de interne
pagina’s van de website waren is nu aan het uitgroeien tot een lijvig naslagwerk en een online
werkomgeving.

Op beleidsvlak hebben we een nieuw kwaliteitsmodel uitgewerkt waarmee we in de
beleidsplannen aan de slag gaan.

Een hele boterham dus in dit jaarverslag en dan zijn er nog de vele onderwerpen die het
jaarverslag niet gehaald hebben… Vanuit de directie willen we dan ook alle medewerkers bedanken
voor de dagelijkse inzet, het tomeloze enthousiasme en de grote professionaliteit.

We wensen jullie een bruisend 2024!

Patrick van Damme
Directeur BuBaO Ten Dries

5



Ten Dries in cijfers
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 In 2023 begeleidden we 113 kinderen en adolescenten in ons
multifunctioneel centrum en onze scholen:

Onze kleuters, jongeren en adolescenten (en hun
ouders) kiezen of ze enkel tijdens de dag naar Ten
Dries komen of ook blijven slapen.

62 Kinderen en adolescenten verbleven wekelijks één
of meerdere nachten in Ten Dries.

In 2023 werkten er in MFC Ten Dries 
139 medewerkers.

In het buitengewoon onderwijs zijn de cijfers als volgt:
34 medewerkers in BuBaO
29 medewerkers in BuSO

62                      49
 in BuBaO         in BuSO

2  POA                
 (permanent onderwijs aan huis)



Kinderen werden door het MFC ondersteund
voor individuele training en begeleiding. Vaak in
Ten Dries, maar ook soms thuis.
Professionelen in andere organisaties en
vrijwilligers werden ook ondersteund door het
MFC en BuO, zowel in thuisomgeving als op
locatie.
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Ten Dries ondersteunt de inclusie van leerlingen met een
motorische beperking in het gewoon onderwijs. 

Dat doen we op verschillende manieren:

351 ambulante begeleidingen

102 mobiele begeleidingen

49 PAB begeleidingen 
(Persoonlijk Assistentie Budget)

210 GIO-begeleidingen 
(Globale Individuele Ondersteuning)



Kwaliteitsmodel
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Binnen Ten Dries werkten we lange tijd met onze vijf vaste pijlers namelijk Kwaliteit van
Leven - Inclusie bevorderen - Medewerkersklimaat - Ten Dries op de kaart zetten - Efficiënte,
innovatieve en waardenvolle organisatie. 
Aan de hand van deze pijlers werden de concrete beleidsdoelen opgelijst. Het was echter
zoeken waar bepaalde beleidskeuzes een passende plaats kregen. Hierdoor gingen we op
zoek naar een innovatief kwaliteitsmodel, dat meer aansluit bij onze dagdagelijkse werking
en denken op lange termijn. 
Het model is afgeleid van het Prezo kwaliteitsmodel door Zorgnet-Icuro geïntroduceerd
voor de volwassenenwerking.

PERSPECTIEVEN
Om onze bestaansreden te realiseren hebben we
continu oog voor drie perspectieven namelijk de KJA's,
onze medewerkers en de organisatie.              

KJA en hun context: 
We willen dat de KJA en hun omgeving zich goed
voelen, betrokken zijn en binnen hun eigen
mogelijkheden zelfstandiger worden, hun plan leren
trekken en        werken aan een toekomstgerichte
persoonlijke ontwikkeling. 
Kwaliteit van Leven staat hierin centraal.    

Medewerkers - werken met goesting:
We komen graag werken omdat we mensen graag zien.
De kleine stappen die we samen zetten motiveren ons
om deskundig verder te werken. We houden van
uitdaging en het levenslang leren dat daaruit
voortvloeit. 

Organisatie
We willen duidelijkheid, rust en continuïteit creëren
rondom KJA, omgeving en medewerker. We doen dit
door ons zo eenvoudig en efficiënt mogelijk te
organiseren en autonome teams te ontwikkelen
rondom een groep KJA (=cluster).
Feedback is hierbij een belangrijke tool.                 

In ons kwaliteitsmodel bekijken we hoe we als medewerker en organisatie kunnen bijdragen aan de Kwaliteit van
Leven van onze kleuters, jongeren en adolescenten en hun context. 



In het continu verder uitbouwen van Kwaliteit van Leven laten we ons leiden door
volgend       e organisatieprincipes. Deze worden weergegeven in de middelste ring van
het kwaliteitsmodel: 

vraaggestuurd
geïntegreerd
focus op continuïteit
inclusie
zelforganiserende teams
goesting van medewerkers

De buitenste ring van het kwaliteitsmodel weerspiegelt de voorwaarden om
dagdagelijks kwaliteitsvol te kunnen werken:

expertise VTO
professionele houding (hartelijk, innovatief en persoonlijk (HIP), flexibel)
duurzaam medewerkersbeleid
inspraak en participatie
efficiënte en effectieve processen
duurzaamheid
ondersteunende infrastructuur
duurzaam financieel beleid
transparant organisatiebeleid
innoverend netwerk met partners 
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De binnenste ring van het kwaliteitsmodel geeft weer hoe we kwaliteit van leven
(~Shalock) van onze KJA en hun context uitbouwen: 

Optimaliseren van het welbevinden (emotioneel welbevinden, persoonlijke
relaties, materieel welbevinden, persoonlijke ontwikkeling, lichamelijk
welbevinden, zelfbeschikking, sociale integratie, rechten)
Persoonlijke groei: de focus ligt op de ontwikkeling en zoektocht naar wat mogelijk
is vanuit dromen, mogelijkheden en beperkingen van de KJA en hun context. 
Versterken van de context zodat zij actief kunnen bijdragen aan de kwaliteit van
leven van de KJA en betrokken zijn in het proces van ondersteuning
Bevorderen zelfredzaamheid: ondersteunen van KJA om zo zelfredzaam mogelijk
hun dagdagelijkse activiteiten uit te voeren en deel te nemen aan de maatschappij

Als multidisciplinair team luisteren we naar hun steeds variërende wensen en gaan
samen met hun vraag aan de slag. We versterken hen om daarbij zoveel mogelijk
betrokken te zijn in de samenleving.       



Alle hens aan dek!
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Een dag bij Ten Dries door de ogen van
dokter Fabienne
Het is dinsdag 21 maart, het schijnt dat de lente start
vandaag. Maar als ik om een uur of acht op mijn fiets
stap richting Ten Dries, denk ik dat ons weer een beetje
van slag is door het pensioen van Frank Deboosere
gisteren, want ik fiets duidelijk door nat en winderig
herfstweer!
Een uurtje later parkeer ik mijn fiets op een vrij plekje in
onze nieuwe fietsenstalling. 

Terwijl ik door onze lange gang naar mijn bureau loop
zijn de kinderen al druk in de weer in de klas. Ook in de
kiné-zaal gonst het van drukte met in elke hoek
kinderen, therapeuten en verstrekkers die aan het
passen, aanpassen en gipsen zijn, samen op zoek naar
het meest optimale hulpmiddel voor elk individueel
kind. Ik maak een klein omwegje langs de speelplaats
om de pas gepoetste gang nog eventjes maagdelijk
proper te laten..

Met een vers getankt kopje koffie heb ik eerst nog
eventjes de tijd om door mijn mails te gaan, en spring ik
nog even binnen in een leefgroep om een jongere te
zien waar we momenteel wat zorgen in hebben.
Tijdens het beleidsteam nadien bekijken we samen met
de directies en de beleidsmedewerkers op basis van
feedback die we gekregen hebben van de collega’s hoe
we de organisatie van het nieuwe schooljaar nog beter
kunnen maken. Samenstelling van leefgroepen en
klassen, inzetten van personele middelen, en keuzes
maken over programma’s op maat van de verschillende
groepen en individuele kinderen… Het is een grote en
ingewikkelde puzzel, en we willen rekening houden met
veel verschillende belangen, dit vormt elk jaar opnieuw
een grote uitdaging!

Na een lekkere tas verse soep gaat het richting briefing
waar de overkoepelende functies samen de week
overlopen en bekijken welke info moet gedeeld worden
met alle medewerkers aan de hand van onze week-info. 

Ik hoor dat de Dag van de Zorg afgelopen weekend
een succes was, met enthousiaste medewerkers die
onze werking toegelicht hebben, propere gangen en
ruimten, en een lekkere catering.

Het volgende uurtje gebruik ik om enkele telefoontjes
en online-overlegmomentjes te doen met ouders en
collega’s om samen beslissingen te maken over enkele
medische- en therapeutische vragen en onze bijdrage
daarbij hier in Ten Dries.

 Tussen 15u en 17u sluit ik aan bij een online-
intervisie met ondersteuners van Ten Dries en andere
type 4-scholen in Vlaanderen over begeleiding van
kinderen met epilepsie binnen het gewone onderwijs.
Ik ben blij dat ik vanuit mijn expertise als arts een
bijdrage kan leveren, maar ik luister vooral vol
bewondering naar de professionaliteit en creativiteit
waarmee deze onderwijzers aan de slag gaan binnen
een context waar geen medische dienst of slechts
minimale ondersteuning aanwezig is voor kinderen
met toch soms ernstige vormen van epilepsie.

Terwijl het intussen een beetje rustiger wordt in Ten
Dries met onze dagverblijvers die intussen met de bus
naar huis zijn of opgehaald worden door de ouders, zie
ik nog een ouder om te overleggen en neem ik nog
eventjes tijd voor mails en telefoons.
Het is al donker als ik terug huiswaarts vertrek, maar
in ten Dries branden de lichten in de leefgroepen. In
de ene leefgroep zie ik kinderen Uno spelen, in de
andere zitten ze gezellig voor televisie, en in een derde
zijn de begeleiders samen met de jongeren aan het
afwassen.

Het was weer alle hens aan dek vandaag, denk ik als ik
door de regen fiets, maar morgen komt een nieuwe
dag, en wie weet start dan de lente echt!





Nieuwbouw
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In 2023 kregen de plannen van de nieuwbouw hun definitieve vorm.  
Er lagen wel wat obstakels op de weg, maar het pad naar de nieuwbouw lijkt nu volledig geëffend.  
De eerste aangevraagde omgevingsvergunning werd initieel goedgekeurd door stad Deinze, maar door
een bezwaar van het Departement Omgeving moesten de plannen herzien worden met oog voor infiltratie
en compensatie qua water op het volledige perceel. De gracht werd verbreed en er kwam een grote wadi
bij op het perceel. Na deze aanpassingen kregen we op 17 augustus 2023 een goedgekeurde
omgevingsvergunning. 

Echter, kort nadien werd er van ons uit een vernieuwde omgevingsvergunning aangevraagd, omdat bleek
dat het complexe, grote dak niet meer nodig bleek om de technieken op de eerste verdieping te
installeren. Een ander dak had bovendien het voordeel goedkoper uit te vallen en beter geschikt te zijn
voor zonnepanelen. De architecten werkten een nieuwe dakstructuur uit. Grote delen zullen een plat dak
zijn, die als groendak zal worden aangelegd. In de leefruimte wordt het schuine dak behouden om het
ruimtegevoel te behouden. Het schuine dak dat zich bij elke leefgroep in het zuiden bevindt, zal gebruikt
worden voor zonnepanelen. 

Momenteel loopt de aanvraag voor de nieuwbouw met het vernieuwde dak nog bij stad Deinze. Ten
laatste half februari 2024 krijgen we groen licht om het gebouw op deze manier te bouwen. 
Daarnaast werd het aanbestedingsdossier in december gefinaliseerd en publiek gemaakt. Tot eind januari
2024 kunnen aannemers hun prijs indienen. In februari worden prijzen, timing en aanpak met elkaar
vergeleken, zodat in maart de aannemer kan aangeduid worden en hij effectief kan starten in april. 

Volgend jaar valt in het jaarverslag ongetwijfeld het vervolg te lezen en zullen de silhouetten al uit het
weiland oprijzen. 





De samenwerking met de type 4 voorzieningen uit Kwatrecht, Gits, Gentbrugge, Diepenbeek en Ekeren draait
weer op volle toeren. Onze voetballers, netbalspelers en boccia-spelers komen elk jaar met een groter aantal
leerlingen naar de wekelijkse trainingen. Op de tornooien zien we elke keer een mooie evolutie. Ook onze
Powerchair hockey, in samenwerking met Verburght vzw, is terug uit de startblokken geschoten. De leuze van
“meedoen is belangrijker dan winnen”, daar staan we allemaal achter. Maar af en toe een keertje winnen geeft de
sporters een extra duwtje in de rug om nog gemotiveerder naar de trainingen te komen. 
De tweede editie van ons gezins-voetbaltornooi tijdens het Ten Dries feest mocht opnieuw tal van ploegen
ontvangen. Grootouders, ouders, broers, zussen, neven, nichten en vrienden voetbalden met veel inzet en plezier.

De jaarlijkse fietsactie, georganiseerd vanuit BuO Ten Dries, was een geslaagde editie. De kilometers die
leerlingen en medewerkers aflegden voor-, tijdens- en na de schooluren deden de teller tilt slaan. Wekelijks
konden de leerlingen tijdens de vrije momenten en speeltijden hun fiets nemen en een grote ronde door de wijk
De Vierhekkens rijden. Sommige bewoners van de wijk stonden onze leerlingen aan te moedigen vanuit hun tuin.

Sport in Ten Dries
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2023: opnieuw een sportief jaar voor
jong en oud!



De sportdagen voor onze 7 Clusters brachten ons een ganse week lang, elke dag, naar een bestemming X. Een
bestemming die we zo actief mogelijk moesten zien te bereiken. Met de fiets, te voet, al lopend… iedereen
volgens zijn eigen kunnen.
Bestemming X was voor elke Cluster een andere bestemming. Zon maar ook regen en wind deed ons niet
opgeven. Begeleiders, leerkrachten, therapeuten en ouders deden allemaal mee. We ontsnapten zelfs niet aan
een niet aangekondigde dopingcontrole. 
Op het einde van de week kwam BLIEP even langs en konden we via foto’s en filmpjes aan elkaar tonen waar we
allemaal geweest waren en welke opdrachten we onderweg moesten doen.
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De samenwerking met de vzw Triple Challenge en de kinderen en adolescenten die tijdens het weekend in Ten
Dries verblijven, kent nog steeds een toenemend succes. De groep wordt alsmaar groter. Elke zaterdagochtend
rond de klok van 10 wordt er verzameld voor een wekelijkse loop- en/of fietstocht. Iedereen die zin heeft om
mee te doen, is welkom. 

Naast de wekelijkse trainingen werd er ook getraind voor een welbepaald doel:
De 10 miles van Antwerpen
De 20 km door Brussel
Beke loopt
Blades on Track
Mario en Tom lopen voor Xiano in Oostende
Versele Laga Run
De 10 miles van Gent
De Leieloop
Dwars door Lievegem
Halve marathon in Poeke
Ella’s droom loopt in Kortrijk
 …

Telkens wist deze groep onze kinderen en 
adolescenten te overhalen om hun grenzen te verleggen. 
Alles op maat van!  



Door, Matthieu en Arjen hebben de stap gezet naar atletiek, en dit in een
externe club.
Wekelijks trainen zij op de atletiekpiste van de Blaarmeersen en
regelmatig durven ze ook wel eens aan een officiële wedstrijd deel te
nemen.
Arjen werd zelfs Belgisch Kampioen hoogspringen binnen zijn categorie
(IPC38).
Matthieu en Arjen namen deel aan het voorprogramma Memorial Van
Damme en mochten op de foto met niemand minder dan Kim Gevaert.
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Tijdens de sportieve afsluiter van het voorbije sportjaar kregen we
bezoek van Febe Jooris, nichtje van leerling Lander. Febe zelf haalde
een bronzen medaille op de wereldspelen tijdrijden en had zeer veel
bewondering voor alles wat in Ten Dries op sportief vlak gepresteerd
wordt.
Maar niet alleen onze kinderen en adolescenten toonden hun sportieve
prestaties, ook heel wat medewerkers zetten zich sportief in. Sportieve
teambuildings met collega’s, samen sporten met de leerlingen, al
fietsend naar het werk…

S P O R T  S T A A T  C E N T R A A L  I N  T E N  D R I E S … H E T  D O E T  O N S  D E U G D  E N  W E  G A A N  E R V O O R !



Sportreceptie



Inleefweek
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Binnen de toekomstwerking startten we vorig schooljaar met
‘de inleefweek’. Onze toekomstwerking probeert de
adolescenten zo goed mogelijk voor te bereiden op het leven na
Ten Dries. Een belangrijk onderdeel hiervan is ontdekken wat je
zelf kan en waar je hulp bij nodig hebt, maar ook wat je graag
doet en wat net niet.

De ervaring leert ons dat dit niet voor iedereen zo evident is.
Zeker onze adolescenten die zich richten op een iets meer
zelfstandigere woonvorm durven zichzelf hierin wel eens
overschatten. En omdat onze adolescenten veel beter leren
door te ondervinden, werd de inleefweek in het leven geroepen. 
In deze week krijgt de leerling in kwestie een aangepast,
individueel rooster, met daarop een aantal bij te wonen lessen
(bvb: finaliteit, woontraining, sport,…) en de SMT’s (Sociaal-
Maatschappelijke Training, zeg maar: de stages van vroeger).

Daarnaast letten we erop dat er voldoende momenten niet
worden ingevuld. We merken dat het dagprogramma van de
adolescenten na Ten Dries veel meer vrije tijd bevat. Ze zijn het
gewoon dat er in Ten Dries van alles georganiseerd wordt, dat
ze dan vaak een beetje het noorden kwijt zijn en moeilijk om
kunnen met deze ‘lege’ momenten. 

Naast hun individueel rooster krijgen ze ook een aantal opdrachten voor de week:
Ze moeten bezoek uitnodigen.
Ze moeten een paar keer voor zichzelf koken en ook alles hiervoor organiseren. Plannen wanneer, en dit
doorgeven aan de keuken, nadenken wat ze nodig hebben, het boodschappenlijstje maken en naar de winkel
gaan.
Voor eigen ontbijt en avondmaal instaan (broodmaaltijd).
Zelf met therapeuten afspreken of hun therapie doorgaat of net niet.

Uiteraard wordt dit goed voorbereid met de adolescenten en wordt er ook aan de ouders toestemming gevraagd.
We bekijken individueel of de inleefweek een meerwaarde zou vormen voor de adolescent in kwestie. Tijdens de
week wordt er een hulplijn voorzien en op sommige momenten ook effectief toezicht (tijdens koken). 
Het bleek voor velen een spannende week. Soms best confronterend, maar altijd zeer leerrijk.

We merken dat het niet altijd gaat over het beheersen van bepaalde vaardigheden, maar ook over ervaren hoe
die extra zelfstandigheid en verantwoordelijkheid voelt. Wat loopt nog moeilijk? Wanneer moet ik hulp vragen?
Vind ik alleen zijn leuk, of heb ik liever mensen om me heen? Kan ik makkelijk mijn vrije tijd invullen, of heb ik
liever een druk programma? Kan ik geleerde zaken ook toepassen in de praktijk (vb. eigen potje leren koken)?

De adolescenten die vorig schooljaar een inleefweek meemaakten, leerden veel bij over zichzelf. We hopen op
die manier hen nog beter voor te bereiden op de toekomst!





Tweedaagse Meirelinde
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De leerlingen van klas Daphne-Mieke en klas Tom-Lien werkten in het schooljaar 2022-2023 samen met de
leerlingen van het 5de en 6de jaar Humane Wetenschappen van het College ten Doorn (Eeklo) aan dit
inclusieproject. In Ten Dries stellen we hoge eisen aan inclusieprojecten. We willen alleen maar gaan voor “echte”
inclusie! 

In het begin van het schooljaar leerden we elkaar kennen door een 14-daags contact op maandagnamiddag. Dit
verliep soms live en soms online.

Na gezamenlijke workshops en het bepalen van gezamenlijke doelen organiseerden we onder het motto “samen
werken is de beste teambuilding” op woensdag 25 januari een gezellige muzikale avond voor 300 mensen. Ze
konden er genieten van optredens en een lekker hapje of drankje. Iedereen, met of zonder beperking, ontdekte
elkaars talenten. 

In mei gingen we met de opbrengst van deze avond samen op tweedaagse naar zee. We trokken naar De Haan.
Zwemmen in Center Parcs, spellen spelen, ochtendgymnastiek, spa & massage, feesten, samen organiseren en
vooral… met elkaar praten, echt kennis maken, elkaar ontdekken. Nieuwe werelden gingen open. Onze leerlingen
en de studenten van Ten Doorn merkten op dat leeftijdsgenoten met of zonder beperking niet anders zijn. Ze
ontdekten ze bij elkaar gelijke interesses, gelijke verzuchtingen … . 

Er werden vriendschapsbanden gesmeed die tot op vandaag worden onderhouden. Regelmatig hebben sommige
van onze leerlingen nog contact met hun nieuwe vrienden en … omgekeerd! Deze ervaring hakte voor enkele
leerlingen van Ten Doorn knopen door. De ervaring bleek zo sterk dat sommigen besloten hun verdere
studiekeuze aan te passen en een andere richting in te slaan. Wie weet zien we hen als orthopedagoog, therapeut,
… terug in Ten Dries? 

We hopen in de toekomst nog veel gelijkaardige inclusieprojecten te kunnen uitwerken. Samen werken we zo aan
een inclusievere maatschappij… stap voor stap… project na project… . 

Klas Tom-Lien en klas Daphne-Mieke



Ten Dries in Concert
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We speelden al een tijdje met het idee om een
optreden te organiseren in functie van onze
fundraising. 

Met Berlaen from Zulte hadden we de ideale artiest
gevonden. Hij heeft een link met onze organisatie via
2 medewerkers in Ten Dries, had net een nieuwe plaat
uitgebracht die hij wil voorstellen aan het publiek, is
dan ook nog eens een begenadigd muzikant en had er
enorm veel zin in om er iets leuks van te maken… 

Een bijna volledig uitverkocht Leietheater, mede
dankzij de Instagram- en Facebookcampagne van
Berlaen zelf, zag en hoorde de voorstelling van de
nieuwe plaat van Berlaen: ’t Gesproken dagblad. De
hoes en de tekeningen bij de plaat werden gemaakt
door dochter Jeanne! 

Na de pauze kwam de ‘special guest’ erbij, niemand
minder dan Raymond van het Groenewoud. Hij
speelde enkele van zijn hits en samen maakten ze er
een feestje van! Berlaen zong nummers van Raymond
en omgekeerd. Ze kregen de zaal dan ook uit hun
stoel… Een verfrissend en leuk optreden was een feit! 
Nadien maakte het publiek nog de bar onveilig, werd
de stand met platen leeggekocht en werd er levendig
nagekaart …  

En vooral, we kunnen ook terugblikken op een mooie
opbrengst: bijna €8.000! 

We kijken uit naar de volgende “Ten Dries In
Concert”! 

Zaterdag 14 oktober, Leietheater Deinze… De
allereerste Ten Dries in concert…



Naar een nieuw
leersteundecreet!
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Een belangrijk deel van de werking in Ten Dries gebeurde
buiten onze muren. We gaven ondersteuning aan een groot
aantal kleuters, leerlingen lager onderwijs en scholieren
secundair in het gewoon onderwijs. Vroeger heette dat
GON – Geïntegreerd Onderwijs – maar sedert de invoering
van het M-decreet (de voorloper van het leersteundecreet)
was dit ondersteuning type 4.

Op 1 september 2023 ging het nieuwe
leersteundecreet – eindelijk – van start. Voor Ten
Dries een ingrijpend moment…

Samen met de type 4-scholen van Kwatrecht en Gentbrugge deden we dit als Enter4. We begeleidden samen
een 900-tal leerlingen met een motorische beperking in Oost-Vlaanderen. Een werking die op punt stond en een
voorbeeld voor velen was.

Door het nieuwe leersteundecreet en de keuzes die werden gemaakt door een select groepje binnen de
provincie, moest onze werking ‘inkantelen’ in de werking die er al was voor de brede types, de zogenaamde
ondersteuningsnetwerken. Medewerkers die al jaren bij ons waren, stonden dan ook voor de keuze: meestappen
in dit verhaal, terugkeren naar Ten Dries of iets anders gaan doen.

30 juni was dit jaar dan ook niet zomaar een einde schooljaar… 38 medewerkers van BuBaO en BuSO Ten Dries
trokken definitief de deur dicht en startten op 1 september in een nieuw leersteuncentrum. Voor Oost-
Vlaanderen zijn dit er 5: Neon+, Divergent, WAN, Waasland en OVA. De meeste van onze medewerkers zijn nu
te vinden in Neon+, die staan het dichtst bij onze regio. Enkelen gingen naar Divergent en OVA. 

Ten Dries wil nog steeds zijn expertise naar buiten brengen. In de intentieverklaring die bij de start van de
leersteuncentra werd opgesteld werd gesproken van kenniscentra. Dit zijn scholen buitengewoon onderwijs die
de nieuwe ondersteuners nog willen bijstaan: nieuwe evoluties in aanpak, opleiden van nieuw medewerkers,
kennis bijbrengen omtrent van bepaalde beperkingen, advies geven bij ondersteunend materiaal … 

Tot op heden is er nog weinig rond de uitbouw van deze kenniscentra gebeurd en blijven we als Ten Dries dus
een beetje op onze honger zitten. Hopelijk wordt dit in 2024 anders en kunnen we nog iets betekenen voor al die
kinderen en jongeren die we in begeleiding hadden en ook voor onze medewerkers waarvan we afscheid
moesten nemen.



Elk jaar in november komen we samen aan de Waterrimpel, onze herdenkingsplaats. Deze Waterrimpel is in
2010 gemaakt. Hij is ontstaan uit een samenwerking tussen een kunstenaar en onze leerlingen en medewerkers.
Zij brachten toen hun eigen steen, scherf of schelp mee naar de herdenkingsplaats en die maken nu deel uit van
de mozaïek. Op die manier kan ieder zich verbonden voelen met de herdenkingsplaats en zich de overleden
leerlingen en medewerkers blijven herinneren.

De Waterrimpel is een heel speciale plek in Ten Dries. Dit kunstwerk is het resultaat van een zoektocht om
binnen Ten Dries een plek te vinden om tot rust te komen. Het is gebouwd om de herinnering aan hen die
gestorven zijn, te bewaren. Ook op andere momenten doorheen het jaar zijn leerlingen en medewerkers hier
welkom om even stil te staan bij het leven en de eindigheid ervan.
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Doelstellingen decreet leersteun
Het is de ambitie van de Vlaamse Regering om ervoor te zorgen dat alle leerlingen zich optimaal
kunnen ontwikkelen met een maximale leerwinst. Het decreet wil de onderwijskwaliteit verhogen,
maar ook werkbaarheid voor scholen en leerkrachten waarborgen.

Het decreet omvat maatregelen op drie domeinen:
Maatregelen voor het gewoon onderwijs, met focus op een sterke brede basiszorg en verhoogde
zorg in de scholen.
De uitbouw van een duurzaam leersteunmodel voor kwaliteitsvolle leersteun aan scholen voor
gewoon onderwijs.

Maatregelen voor buitengewoon onderwijs met focus op kwaliteit en meer afstemming tussen gewoon
en buitengewoon onderwijs.

Waterrimpel

https://www.onderwijs.vlaanderen.be/nl/directies-administraties-en-besturen/onderwijsinhoud-en-leerlingenbegeleiding/secundair-onderwijs/zorgbeleid-leerlingenbegeleiding-en-clb/leerlingen-met-specifieke-onderwijsbehoeften/het-leersteunmodel


Sharepoint

26

Sharepoint, misschien niet het hot topic van dit jaarverslag, maar aangezien er behoorlijk grote stappen op dit vlak
zijn gezet, kan dit toch niet ontbreken. Voor zij die het in Keulen horen donderen, Sharepoint is een interne website
voor medewerkers, die naast de rol van intern communicatiekanaal, ook de plaats is of wordt voor alle data die zich
nu nog op de server begeeft. Op die manier kan er in de toekomst van overal gewerkt worden (gegevens staan in
de cloud), is alles makkelijker terug te vinden enzovoort.  

Op de homepagina vind je in één oogopslag terug wat actueel is binnen Ten Dries en vind je alle directe linken voor
inschrijvingen e.d. terug. 

Naast de homepagina, kwamen we tot een structuur waarin plaats is voor vrij vaststaande gegevens zoals Waar
staan we voor?, Hoe werken we?, Kennis en Expertise en Richtlijnen. Nog niet alles op deze pagina’s staat helemaal
in orde, maar tegen de paasvakantie 2024 zou dit wel het geval moeten zijn.

Clusterwerking, clusters en overleg zijn opgevat als echte werkplekken voor de verschillende groepen binnen Ten
Dries. En de helpdesk ten slotte helpt mensen vooruit die deze technologische vooruitgang toch iets minder evident
vinden.







Volg onze verhalen verder via deze kanalen:

Dennendreef 62 - 9850 Landegem
09 371 60 66

tendries@tendries.be

www.tendries.be       Ten Dries        @tendrieslandegem       Ten Dries

Save the date!
Feest Ten Dries - zondag 26 mei 2024

https://www.instagram.com/tendrieslandegem/
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